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BR.0002.10.2014 
 

Protokół Nr LI/2014 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 16 października 2014 r. 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 18.00. Z ustawowego składu Rady 
Gminy Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 21 radnych; lista obecności 
stanowi załącznik nr 1; oraz Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Dyrektor 
Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Jerzy Roch Kowalski, sołtysi, Przewodniczący 
Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o przyjęciu protokołu L sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 r. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie programu współpracy Gminy Czerwonak z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2015 r. 

7. Uchwała w sprawie powierzenia Miastu Poznań zadania publicznego pn. „Badanie powiązań 
funkcjonalno-przestrzennych w zakresie parkingów dla obszaru Aglomeracji Poznańskiej (z 
uwzględnieniem wpływu sąsiadujących powiatów – SPPOFAP)”. 

8. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Miękowo. 
9. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 

2013/2014. 
11. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 

Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Nie zgłoszono uwag do przedstawionego porządku obrad. 
 
Ad.3. Informacja o przyjęciu protokołu L sesji. 
 Nie zgłoszono uwag do protokołu. Przewodniczący Rady podpisał protokół. 
 
Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska prosiła o przyjęcie autopoprawki dot. Wydziału 
Bezpieczeństwa Publicznego i Zarządzania Kryzysowego, który wnioskuje o rozszerzenie zadania 
pn. „Rozbudowa systemu monitorowania przestrzeni publicznej” o rozbudowę monitoringu 
wizyjnego w Szkole Podstawowej w Kicinie. Niezbędne do sfinansowania tego zadania środki w 
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kwocie 2 000 zł pochodzić będą z oszczędności realizacji zaplanowanego ww. zadania w 2014 r. 
Następnie Skarbnik dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała w/w projekt po wysłuchaniu uzasadnień Skarbnika oraz Kierownika 
Wydziału Inwestycji. 
 Radny Wojciech Skrzekut zapytał, czy zostaną uruchomione środki, które w budżecie są w 
rezerwie z przeznaczeniem na żłobki. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, że temat jest rozpatrywany obecnie 
trwają prace nad projektem budżetu na 2015 rok. 
 W dyskusji głos zabrali: 

1. Pani Monika Elsner-Żak zapytała dlaczego środki, które są w rezerwie nie mogą być 
uruchomione na żłobki w tej chwili. 

2. Radna Wiesława Fedder zapytała dlaczego nie można w tym roku dofinansowywać 
żłobków skoro są środki. 

3. Dyrektor SAPO Jerzy Roch-Kowalski odpowiedział na pytania: 
− gmina nie ma obowiązku dofinansowywać żłobków; 
− w budżecie są środki w wysokości 100 000 zł ale nie ma jeszcze decyzji Rady Gminy o 

przeznaczeniu tych środków na dofinansowanie żłobków, nie ma też uchwalonego 
regulaminu w jaki sposób należy je dofinansowywać; 

− planując budżet na przyszły rok proponuje się przesunięcie tych środków na przyszły rok 
w celu zasilenia budżetu roku 2015 dla żłobków; 

− miejsc w żłobkach jest wystarczająca liczba, kwota 100 000 zł wystarczy dla 100 dzieci po 
250 zł na dziecko przez 4 miesiące; 

− jeśli Rada Gminy uchwali regulamin i dofinansowanie wówczas przez następne lata trzeba 
będzie dofinansowywać żłobki. 

4. Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak: 
− do tej pory nie dofinansowywaliśmy żadnego żłobka więc najpierw należałoby uchwalić 

regulamin; 
− zapytał, czy dokonano analiz na ile kwota 100 000 zł jest wystarczająca do końca roku. 
5. Radny Marek Pietrzyński zwrócił uwagę, że środki w budżecie zostały zarezerwowane na 

w/w cel więc należy je wykorzystać. 
6. Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poparła propozycje 

dyrektora SAPO, aby kwotę w wysokości 100 000 zł przesunąć na rok 2015 z 
przeznaczeniem na dofinansowanie żłobków. 

7. Pani Monika Elsner-Żak zaproponowała, aby wspomóc tych najmniej zamożnych 
rodziców. 

8. Radna Wiesława Fedder zapytała na kogo wniosek zostały zarezerwowane środki w 
budżecie i dlaczego do tej pory nic nie zrobiono w tej sprawie, nie opracowano 
regulaminu i nie przeznaczono środków. 
Przewodniczący Rady podsumowując dyskusję obiecał spotkać się z Wójtem, aby 

porozmawiać o przeznaczeniu 100 000 zł na żłobki w tym roku. Poinformował, że na podstawie 
wniosków, które wpływały w ubiegłym roku w sprawie utworzenia żłobków rozmawiał z Wójtem 
na temat zarezerwowania środków na 2014 r., co znalazło odzwierciedlenie w budżecie, który pod 
koniec 2013 r. przegłosowała Rada Gminy. 

W dyskusji nad pozostałymi zmianami budżetowymi udział wzięli: radna Tatiana Kędziora, 
radny Wojciech Skrzekut, Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz ze zgłoszoną autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta 19 głosami, przy 2 wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 2 
do protokołu. 
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Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała w/w projekt po wysłuchaniu uzasadnień Skarbnika oraz Kierownika 
Wydziału Inwestycji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie programu współpracy Gminy Czerwonak z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2015 r. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
Poinformował, że fundacja „Bez Barier” po terminie konsultacji zgłosiła 4 uwagi. Wyjaśnił, że radni 
mogą wprowadzić zmiany do projektu poprzez uwzględnienie przedłożonych zadań jednak 
zwrócił uwagę, że pierwsze dwa zadnia tzn. edukacja zdrowotna i warsztaty pozwalające zdobyć 
umiejętności dotyczące aktywizacji psychoruchowej są realizowane przez GOPS. Zadanie trzecie 
tzn. aktywizacja i integracja społeczna jest zawarte w programie współpracy natomiast zadanie 
czwarte dot. szkolenia z zakresu pierwszej pomocy przedmedycznej „Od przedszkola do Seniora” 
jest realizowane przez Wydział Bezpieczeństwa Publicznego i Zarządzania Kryzysowego Urzędu 
Gminy Czerwonak. 
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych 
powiedziała, ze komisja analizowała wniosek fundacji i zwróciła uwagę, że zadania są realizowane 
przez GOPS więc nie będzie wnioskowała o wprowadzenie zadań do treści uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław 
Maćkowiak powiedział, że komisja analizowała pismo fundacji i stoi na stanowisku, że należy 
zastanowić się, czy nie włączyć do programu współpracy zadań zgłaszanych przez fundację w celu 
poszerzenia katalogu działań. 
 W dyskusji głos zabrali: radna Tatiana Kędziora, Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, 
Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że rozmawiał z dyrektorem GOPS na temat realizacji 
zadań w GOPS, która poinformowała, że część tych zadań realizowana jest przez wykonawców 
zewnętrznych w związku z tym dyrektor zaproponowała, aby fundacja zgłosiła swoją ofertę do 
realizacji poszczególnych zadań. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie powierzenia Miastu Poznań zadania publicznego pn. „Badanie powiązań 
funkcjonalno-przestrzennych w zakresie parkingów dla obszaru Aglomeracji Poznańskiej (z 
uwzględnieniem wpływu sąsiadujących powiatów – SPPOFAP)”. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Powiedział, że do załącznika uchwały, który dot. umowy partnerstwa zostały dołączone dwa 
załączniki. Pierwszy dot. wniosku o przyznanie dotacji, drugi dot. podziału środków finansowych. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad.8. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Miękowo. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że komisja 
również pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski dokonał uzasadnienia projektu 
w/w uchwały. 
 W dyskusji głos zabrali: Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa 
Janusz Andrzejewski, Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski poinformował, że skarżący złożył 
więcej skarg jednak zostały one przekazane wg właściwości do Wójta. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 15 głosami, 
przy 5 wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 
2013/2014. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że 
komisja analizowała informację, każdego roku jest ona przedkładana Radzie Gminy. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.11. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

Nie zgłoszono żadnych pytań. Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.12. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował wspólne spotkanie po ostatniej 
sesji mijającej kadencji czyli 6 listopada br. Podkreślił, że będzie to spotkanie na własny koszt 
każdego uczestnika. W związku z tym zaproponował rozpoczęcie sesji o godz. 1500. 
Przewodniczący Rady poddał pod dyskusje dwie propozycje miejsca spotkania: restaurację 
Bergamotka oraz Dziewiczą Bazę na Dziewiczej Górze. 
 W dyskusji głos zabrali: Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak, 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera. 
 Ostatecznie ustalono, że sesja rozpocznie się o godzinie 15.00, a po sesji spotkanie w 
Dziewiczej Bazie na Dziewiczej Górze. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że radni muszą oddać laptopy, nie ma możliwości ich 
wykupu. W związku z tym zwrócił się z prośbą o przywiezienie ich na następną sesję. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał Przewodniczącego Rady, czy wpłynęła odpowiedź od 
Wójta na jego zapytania. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odpowiedział, że odpowiedź nie wpłynęła. 
 Radny Robert Maciejewski: 
- poinformował, że 1 listopada br. na cmentarzach na terenie gminy kibice Lecha będą zbierali 
środki na renowację mogił powstańców wielkopolskich; 
- poinformował o niewłaściwej interwencji policji podczas tegorocznych gminnych dożynek oraz o 
braku interwencji policji na wezwanie jednego z właścicieli sklepu. 
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 Radny Jacek Sommerfeld ponowił apel z zebrania mieszkańców Koziegłów oraz Komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia, aby na os. Leśnym i os. Karolin wprowadzić punkt 
interwencji policji czyli stałe dyżury. 
 W dyskusji głos zabrali: Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, Wiceprzewodnicząca 
Rady Renata Walerych. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych: 
- zapytała, co się stało z rzeźbą, która była na Źródlesiu; 
- zwróciła uwagę na zanieczyszczony klomb pomiędzy Biedronką a Komisariatem Policji; 
- zapytała, czy planowane są prace wykończeniowe przy pomniku dziecka nienarodzonego na 
cmentarzu w Czerwonaku. 
 Radna Wiesława Fedder zapytała, czy nadal jest problem z wodą na cmentarzu w 
Czerwonaku. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odniósł się do wypowiedzi radnych: 
- zanieczyszczony klomb pomiędzy Biedronką a Komisariatem Policji – sprawdzi do kogo należy 
teren; 
- prace wykończeniowe przy pomniku dziecka nienarodzonego na cmentarzu w Czerwonaku -
wykonywane są nasadzenia na terenie gminy, będą również przy pomniku; 
- woda na cmentarzu w Czerwonaku – pompa działa, nie ma problemu z wodą. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odnosząc się do apelu radnego Jacka 
Sommerfelda w sprawie punktu interwencji policji na osiedlach poinformował, że temat ten 
został poruszony na spotkaniu z Komendantem Wojewódzkim i Komendantem Miejskim Policji, 
którzy poinformowali, że odchodzi się od tworzenia tych punktów na osiedlach. Tendencja jest 
taka, aby scalać w jednym miejscu policjantów. 
 W związku z powyższym radny Jacek Sommerfeld zaproponował przeniesienie Straży 
Gminnej z Czerwonaka do Koziegłów. 
 Radny Leszek Lesiczka zapytał, co gmina może zrobić z uciążliwościami związanymi z 
lotami samolotów w Kicinie. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiedział, że sprawa była omawiana na 
posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia; zajmował się nią Wydział 
Zarządzania Kryzysowego i okazało się, że w tej sprawie nic nie można zrobić. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski zapytał jak skończyła się sprawa 
dot. nałożenia kary na osobę niepełnosprawną w związku z wycinką drzewa. 
 Radna Wiesława Fedder odpowiedziała, że w materiale telewizyjnym Wójt poinformował, 
że wystąpił z wnioskiem do Urzędu Skarbowego o umorzenie sprawy. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odnosząc się do powyższego tematu wyjaśnił, że 
Naczelnik Pierwszego Urzędu Skarbowego postanowieniem umorzył wysokość kary. 
Poinformował, że po nałożeniu kary rodzina odwołała się do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego, który utrzymał w mocy decyzję Wójta. 
 
Ad.13. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął LI sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Monika Grzebielucha-Andrusieczko 


